
1

Nico Voogd

Van: Wim Westerman
Verzonden: donderdag 20 augustus 2015 13:07
Aan: Gérard Wehkamp; maarten vanderlaan; Pieter Heiliegers; Raymond van Haeften; Bob 

Graal; Fred Koot; Nico Voogd
CC: Papa Laan; Marlies van Est; Elli Stembert
Onderwerp: RE: Mantelzorgcompliment

Beste Gérard,  
 
Ik begrijp dat je op dit allerlei vragen hebt.  
Ik probeer daarop te reageren. 
Zojuist had ik Maarten van der Laan op het spreekuur en hebben we onder meer over deze vragen gesproken en zijn 
mijn antwoorden  daarop verhelderend geweest (zei hij mij na afloop).  
 
Allereerst is het goed om te weten dat vanwege de decentralisaties het Rijk sinds 1 januari j.l. het bedrag om een 
mantelzorgcompliment te geven naar de gemeenten toe drastisch heeft verlaagd. Dat betekent dat we als gemeente 
duidelijk minder budget tot onze beschikking hebben om íets aardigs te doen voor mantelzorgers’ dan voorheen.  
Ten tweede: in verband met de privacy regelingen rondom de WMO behoren we niet te weten wie de mantelzorgers in 
onze zijn, tenzij zij actief bij ons zijn aangemeld. Daarom hebben we er voor gekozen om de WMO‐consulent een 
rol  daarbij te geven. Als er cliënt / mantelzorger contact is, wordt de vraag gesteld of we naam en adres van de 
mantelzorgen mogen noteren. We hebben daar nog nauwelijks ervaring mee, maar verwachten dat  daarbij ook bekend 
kan worden dat mantelzorgers van buiten onze gemeente, die zich inzetten voor cliënten in onze gemeente,  in beeld 
komen. Zo hopen we ook een indicatie te krijgen van het aantal mantelzorgers in onze gemeente. Tot nu toe is dat 
aantal slechts gissen. Daarom hebben we aanvankelijk een slechts een beperkt bedrag (25 euro) kunnen reserveren per 
persoon voor een compliment. Uit een volgend collegebesluit valt op te maken dat we het bedrag hebben verhoogd, 
met het risico dat we door het beschikbare budget heen schieten.  
We hebben een en ander aan de WMO raad voorgelegd en met hen besproken. Ook deze raad vond het aanvankelijke 
bedrag wel erg laag, maar had er begrip voor.   
De geldelijke omvang van het compliment zal m.i. altijd een aanleiding kunnen zijn voor discussie.  
Persoonlijk leek en lijkt het me dan ook beter om het compliment een totaal andere vorm te geven, waarbij ik mijn 
ervaringen in een andere gemeente ook weet dat daarover meningen ook kunnen verschillen. Ik denk bijvoorbeeld aan 
een combinatie van een persoonlijk bezoek met een bloemetje van de wethouder aan een aantal combinaties van 
mantelzorger en cliënt. Meestal wordt zo’n bezoek gewaardeerd omdat  de mensen dan ‘hun verhaal eens kunnen 
delen met een ander’. En voor de bezoeker kan het leerzaam zijn omdat die dan ontdekt wat  er werkelijk 
allemaal  speelt. Anderen stellen een dergelijk bezoek zeker niet op prijs, maar waarderen wel een bijeenkomst met 
andere mantelzorgersom ervaringen uit wisselen, zo nodig informatie van de consulent / gemeente te krijgen, of 
zomaar samen iets gezelligs te doen.(N.B. afgelopen november /december waren  mantelzorgers in onze gemeente 
uitgenodigd voor een diner in Beverwijk. Maar daar bleek geen belangstelling voor te zijn (Waarschijnlijk omdat de 
uitnodiging op te korte termijn was, enz.). 
Welke insteek we ook kiezen, we moeten wel weten wie de cliënten en hun mantelzorgers zijn.  
Daarbij komt ook dat er cliënten (en mantelzorgers) zijn die anoniem willen blijven en nimmer aan een collectieve 
activiteit willen deelnemen en een huisbezoekje wel toestaan mits  er geen enkele publiciteit aan wordt gegeven.           
 
Met vriendelijke groet,  
 
Wim Westerman 
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Van: Gérard Wehkamp [mailto:gwehkamp@zonnet.nl]  
Verzonden: woensdag 19 augustus 2015 20:48 
Aan: maarten vanderlaan; Pieter Heiliegers; Raymond van Haeften; Wim Westerman; Bob Graal; Fred Koot; Nico Voogd
CC: Papa Laan; Marlies van Est; Elli Stembert 
Onderwerp: Re: Mantelzorgcompliment 
 
P.S.: 
  
Nagekomen vragen: 
  
Heeft de hulpvrager nog een stem aan wie een compliment wordt uitgedeeld? 
Kent de gemeente de hulpvragers met een WLZ indicatie of een ZVW indicatie, die geen gemeentelijke indicatie hebben?
Heeft de Wmo-raad hierover advies uitgebracht? 
Volgens de VNG behoort de Raad hierover te beslissen, tenzij de Raad deze bevoegdheid aan B en W gedelegeerd 
heeft. Wanneer heeft de Raad deze bevoegdheid aan B en W gedelegeerd? 
  
Groet: 
  
  
Gérard Wehkamp. 
----- Original Message -----  
From: maarten vanderlaan  
To: Pieter Heiliegers ; Raymond van Haeften ; Wim Westerman ; Bob Graal ; Koot@haarlemmerliede.nl ; 
voogd@haarlemmerliede.nl  
Cc: Papa Laan ; gwehkamp@zonnet.nl ; Marlies van Est ; Elli Stembert  
Sent: Wednesday, August 19, 2015 12:04 PM 
Subject: Mantelzorgcompliment 
 
Geacht college en gemeenteraad van Haarlemmerliede en Spaarnwoude, 
  
mijn vraag betreft het college besluit op 23 juni 2015 No. 25 
Het Mantelzorgcompliment. 
  
Er wordt een vv-bon van 25 euro toegekend aan 200 tot 400 mantelzorgers, 
via de welzijns- en jeugdcoaches. 
  
Mijn vraag betreft het criterium mantelzorger. 
Wie bepaalt of iemand een mantelzorger is in onze gemeente ? 
  
Mijn ouders zijn bij het WMO loket geweest van onze gemeente en hebben  
gesproken met dhr. Willemse. Het betrof mantelzorg (mijn vader wordt elke dag gedialyseerd 
en wordt hierbij door mijn moeder ondersteund) 
Verder heeft mijn vader gebruik gemaakt van de scootmobiel via JENS in de Waardepolder.  
De ambtenaar begreep dit niet en wilde een indicatie voor zorg gaan starten, 
maar dat was niet de bedoeling. 
  
In de seniorenflat van mijn ouders wordt heel veel aan mantelzorg gedaan. 
Gaat de welzijnscoach van onze gemeente met de voorzitster van de VVE van de seniorenflat in 
Halfweg praten ? 
Hoe werkt dit precies binnen onze gemeente ? 
Krijgt een mantelzorger van buiten onze gemeente, maar verleent wel mantelzorg 
aan een persoon binnen onze gemeente, ook een vv-bon ? 
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Ik ben benieuwd naar uw antwoorden. 
  
Met vriendelijke groeten 

Maarten van der Laan 
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